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Ze zastupitelstva: obec koupí dům s dvorem 
jako zázemí pro techniku, sklad a dílnu
Deset lidí z řad veřejnosti přišlo na 10. zasedání zastupitelstva 
v úterý 13. 2. 2024 do zasedací místnosti Obecního úřadu v Hně-
votíně. Jednání se zúčastnilo osm zastupitelů, omluvil se Milo-
slav Antl. Na programu byla například finanční podpora spolků ne-
bo koupě domu pro technické zázemí a dílny zaměstnanců obce.

Po úvodních formalitách zastupitelé schválili účetní závěr-
ku Základní školy a Mateřské školy Hněvotín k 31. 12. 2023. Zá-
roveň souhlasili s přesunem kladného hospodářského výsled-
ku z roku 2023 do rezervního fondu školy a školky ve výši té-
měř 383 tisíc korun. O čerpání tohoto fondu rozhodne ředitel 
příspěvkové organizace.

Obec Hněvotín získala v roce 1994 bezúplatným převodem do 
svého majetku budovu č. p. 253, kde nyní sídlí Česká pošta. Před 
lety zvažovala, že v dalších prostorách zřídí pět bytových jednotek, 
pro něž získala v roce 2018 i stavební povolení (po prodloužení je 
dosud platné). Tehdy se rozpočet na rekonstrukci pohyboval kolem 
10 milionů korun a zastupitelé věřili, že by na zřízení sociálního 
bydlení mohli získat dotaci. To se však v uplynulých letech nepoda-
řilo, a tak se nyní rozhodli prostory zpřístupnit k využití spolkům či 
zájmovým organizacím. Nutné úpravy by zajistili zaměstnanci obce 
a řemeslníci. Došlo by k výměně oken, zárubní a dveří, novým roz-
vodům elektroinstalace, vody, topení, opravy podlah, omítek a no-
vého sociálního zařízení tak, aby prostory mohli využívat občané, 
místní spolky, nebo v budoucnu např. i základní škola. Náklady na 
stavební práce by neměly překročit 1 milion korun bez DPH.

Pracovníci obecního úřadu se dlouhodobě potýkají s tím, že ne-
mají potřebné prostory pro uskladnění techniky či by potřebovali 
dílny na drobné opravy. Obec proto koupí za 7 milionů korun dům 
č. p. 4 na pozemku č. st. 88, který zahrnuje kromě budovy také vel-
ký vnitřní dvůr. Objekt bude určen pro vybudování technického zá-
zemí zaměstnanců obce. Vzniknou zde skladové prostory vnitřní 
i venkovní, pracovní místo pro drobné zámečnické i stolařské prá-
ce. Venkovní prostor vnitřního traktu bude zčásti zastřešen pro 
parkování a opravy techniky. Cena bude uhrazena ve dvou splát-
kách: po podpisu Kupní smlouvy a připsání nemovitosti do majet-
ku obce obdrží prodávající 3,5 milionu korun; druhou splátku obec 
uhradí do 30. 6. 2025 poté, co prodávající nemovitost vyklidí.

Pořádání společných celoročních sportovních akcí žáků zá-
kladních škol v regionu nazvané „Pohár starostů“ podpoří obec 
15 tisíci korunami. Sportovních akcí se každoročně a úspěšně 
účastní i žáci Základní školy Hněvotín. Letos bude organizáto-
rem, a tedy i příjemcem daru Základní škola Zdeny Kaprálové 
a Mateřská škola Vrbátky.

Zastupitelé schválili žádost olomouckého spolku Jdeme Au-
tistům Naproti (JAN) o poskytnutí dotace na činnost v roce 2024 
v celkové výši 10 tisíc korun. Peníze spolek použije výhradně pro 
potřeby rodin autistů z Hněvotína, například na úhradu cestov-
ného, pořizování spotřebního materiálu, didaktických pomůcek 
a podobně. Naopak zastupitelstvo zamítlo žádost sdružení 
Zdravotní klaun o dar na činnost – není známo, že by se činnost 
sdružení nějak týkala občanů Hněvotína.

Obec Hněvotín každým rokem přispívá na zajištění dopravní 
obslužnosti v Olomouckém kraji přibližně ve výši 350 tisíc korun 
ročně. Zastupitelé schválili v souladu s Dodatkem č. 2 ke Smlou-
vě o poskytnutí tohoto příspěvku pro rok 2024 s příspěvkem ve 
výši 375 483,20 Kč. Navýšení způsobila meziroční inflace za 
uplynulý kalendářní rok, která byla podle údajů Českého statis-
tického úřadu 10,7 procenta.

Zastupitelé také museli naplnit literu zákona týkající se je-
jich vlastních odměn. Schválili tak navýšení odměn pro neu-
volněné místostarosty, zastupitele, předsedy a členy výborů 
od 1. 3. 2024 takto: Místostarostové: Mgr. Lucie Přikrylová 
a Ing. Jaromír Sleha obdrží každý 19 963 Kč. Předsedové výborů: 
Miloslav Antl, Ing. Libor Blaťák, JUDr. Ondřej Svaček, MUDr. Pav-
la Hluší a Mgr. Iveta Šutová obdrží každý 4 437 Kč. Člen výbo-
ru: Zdeněk Filip obdrží 3 718 Kč. Všechny schválené odměny 
jsou samozřejmě v hrubém před zdaněním.

Závěr zasedání zastupitelstva obstarala diskuse, kde to jiskři-
lo zejména při probírání vlnité cyklostezky Hněvotín–Lutín. Sta-
rosta Petr Niessner stejně jako na jednom z minulých zasedání vy-
světloval, že projektant i stavební firma pouze splnili zadání, aby 
stezka kopírovala povrch podkladu. Hlasy z publika nesouhlasily 
– podle nich měl stavební dozor včas na problém upozornit. Sta-
rosta zopakoval, že k vyrovnání cesty by obec musela vykoupit šir-
ší pozemek, aby bylo možné stezku navrstvit. Nicméně zvlnění 
sníží finální pokládka živičné vrstvy, která bude v části cyklostez-
ky vyšší a v části nižší, což zvlnění alespoň částečně eliminuje.

Velmi zajímavá informace padla také ohledně rozhledny na 
Velkém Kosíři, která již po znaleckém posudku statika zůstane 
uzavřena. Na stavbu bylo zřejmě použito nevhodné dřevo, a tak 
je část konstrukce po deseti letech v tak špatném stavu, že ji již 
nelze opravit. Investora – Mikroregion Kosířsko, jehož je Hně-
votín členem – tak zřejmě v budoucnu čeká demontáž rozhledny 
a úvahy nad možnou náhradou. 

Jedna výtka z diskuse míří na občany Hněvotína, kteří vlastní 
psy, ale neuklízejí po nich exkrementy. I na stránkách Zpravodaje 
jsme na tento problém mnohokrát upozorňovali. Na obecním úřa-
dě si mohou majitelé psů zdarma vyzvednout potřebné sáčky. Ja-
kou obec si uděláme, takovou ji budeme mít. A určitě nikdo z nás 
nechce šlápnout do něčeho, co lze jednoduše uklidit.

Tomáš Kasal

Dům s velkým dvorem, který obec koupí jako zázemí pro techniku a sklady
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Pokračuje stavba cyklostezky a začala oprava DPS
–  Stavební společnost SKANSKA pokra-

čuje na výstavbě lávky přes říčku Blatu 
pro Cyklostezku Hněvotín–Lutín. Zem-
ní práce budou pokračovat začátkem 
března.

–  Zaměstnanci obce zkonstruovali příčku 
z OSB desek a vytvořili tak příruční sklad 
pro potřeby školní kuchyně. Z původ-
ního skladu totiž vznikla strojovna fo-
tovoltaické elektrárny na střeše školy.

–  Zaměstnanci obce započali s oprava-
mi bytu v domě s pečovatelskou služ-
bou (DPS). Jedná se o dvojpokojový 
přízemní byt, který po rekonstrukci bu-
de opět přidělen některému z žadate-
lů, které eviduje obecní úřad.

–  Základní škola byla připojena na vodo-
vodní řad obce. Kvůli zhoršené kvalitě 
vody v místní studni bylo nutné při-
stoupit k dokončení připojení školy na 
obecní vodovod.

–  Zaměstnanci obce a odborná firma 
opravili úniky na vodovodním řadu sta-
ré vodárny u Všetičků a u potoka v lo-
kalitě Kout.

–  Odborná firma vyměnila na hřbitově 
veškeré poruchové výbojky veřejného 
osvětlení za úsporné LED svítilny

JUDr. Ondřej Svaček,
předseda stavebního výboru Nový příruční sklad pro školní kuchyni

Stavba lávky pro cyklostezku Hněvotín–Lutín

Rekonstrukce domu s pečovatelskou službou
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Tento rok se ponese hlavně v duchu bezpečnosti
ze starostova zápisníku

Na začátku nového roku je vždy naším 
prvořadým úkolem účetní uzávěrka roku 
předchozího a nejinak tomu bylo letos. 
Proběhlo vyhodnocení a uzavření inven-
tarizace obecního majetku, účetnictví, 
probíhajícího auditu obce a došlo i na řa-
du dalších úkolů. Uskutečnila se úspěšná 
jednání s Ministerstvem průmyslu a ob-
chodu a s olomouckým magistrátem, kon-
krétně s jeho odborem územního plánová-
ní. Účelem těchto jednání bylo dokonče-
ní Změny č. 1b) hněvotínského územního 
plánu, která se týká lokality zahrádkářské 
kolonie v Lutíně. S jejím rozšířením v mi-
nulých letech úředníci z ministerstva ne-
souhlasili. Jako zdůvodnění uváděli zde 
nacházející se ložisko štěrkopísku, které 
je vedeno jako státní rezerva a plánováno 
pro možnou budoucí těžbu. Během loň-
ského prosince však ministerstvo své sta-
novisko přehodnotilo a my tak můžeme 
přistoupit k dopracování výše zmíněné 
změny a schválení této zahrádkářské lo-
kality s ozn. 1/2. Změna postoje minis-
terstva je zásadní pro patnáct majitelů 
zahrádek, kteří tak budou moci po letech 
nejistot požádat stavební úřad o stavbu 
studní, chatek či oplocení svých pozemků.

Se stavebním výborem a obecním za-
stupitelstvem jsme se shodli na priorit-
ních akcích v letošním roce, které pove-
dou ke zvýšené bezpečnosti hněvotín-
ských občanů. 

Tělocvična a odborné učebny pro ZŠ: 
Zatímco se o nové tělocvičně mluví již 
takřka 20 let, její cena se mezitím vyšpl-
hala do závratných výšek. Jsme si vědomi 
toho, že současná tělocvična v budově 
školy je nejvyužívanějším prostorem pro 
širokou veřejnost s denním režimem od 
8.00 do 22.00 hodin. Její vytížení se ale 
silně podepsalo na opotřebení jejího vy-
bavení, podlah i dřevěných obkladů zdí. 
Stav těchto prostor již dlouho nevyhovu-
je potřebám dnešní doby a také některým 
předpisům. Pokud zastupitelé odsouhlasí 
čerpání finanční půjčky, bude stavba no-
vé, bezpečnější tělocvičny, dvou speciali-
zovaných učeben, prostor pro družinu, 
zázemí pro školníka a sociálního zařízení 
zahájena 10. července 2024. 

Bezbariérová rampa pro obecní úřad: 
Náš kulturní dům se dlouhodobě potýká 
s nevyhovujícím bezbariérovým přístu-
pem. Jediná možnost takového vstupu do 
prostor úřadu, knihovny a kulturního sá-
lu je přes čekárny ordinací doktorů. Nová 
rampa tento problém odstraní. Bude in-
stalována před levou částí OÚ a zpřístup-

ní hendikepovaným občanům, hůře se po-
hybujícím seniorům a rodičům s kočárky 
možnost užívat prostory kulturního domu 
komfortněji. Zvažovali jsme i estetickou 
stránku průčelí budovy, která se nejeví 
ideálně, ale zvítězila účelnost a zdravý 
rozum, proto zastupitelé instalaci rampy 
podpořili. S plánovaným umístěním elek-
tronické úřední desky a instalací banko-
matu v chodbě OÚ jde v tomto směru 
o vhodné řešení. 

Lokality s omezením rychlosti do 
30 km/h: Pro zklidnění dopravy a bez-
pečnějšího pohybu občanů po obci, zejmé-
na v ulicích bez chodníků, jsme požádali 
Policii ČR o chválení dopravního značení 
„ZÓNA 30“. V blízkých měsících speciali-
zovaná firma tyto značky osadí v 5 obec-
ních lokalitách. Všichni společně pak bu-
deme dohlížet na to, aby bylo samozřej-
mostí pro řidiče je dodržovat.

Přechod před základní školu: Po neko-
nečných a roky se táhnoucích (údajných) 
jednáních, podávání matoucích informa-
cí lidem, že přechod před budovou školy 
není možný, jsme získali od Policie ČR in-
formace o podmínkách, za nichž by byl 
přechod realizovatelný. Na základě těch-
to požadavků jsme zadali vypracování 

projektové dokumentace, a pokud nebu-
de vyjadřování všech zúčastněných orgá-
nů a občanů dotčených stavbou zdlouha-
vé, tak bychom rádi projekt realizovali 
ještě v letošním roce. 

Docházky dětí do a ze školy: Každý, 
kdo projíždí kolem školy v ranních hodi-
nách mezi 7.15 až 7.50 jistě tuší, o jakou 
problematiku se jedná. Nebylo snadné 
najít optimální řešení, které by zajistilo 
bezpečnou „dovážku a odvážku“ dětí, zá-
sobování jídelny, příjezd k tělocvičně 
a k jejím parkovacím místům. Zadali jsme 
projektovou dokumentaci pro vytvoření 
místní jednosměrné komunikace s parko-
váním a chodníkem, která povede od sou-
časného parkoviště u školní kuchyně k vý-
jezdu přes zadní bránu školní zahrady 
u trafostanice VN v ulici Za Školou. Pokud 
od úřadů a všech zapojených získáme sou-
hlas, uvažujeme realizaci této stavby spo-
lečně s výstavbou budovy tělocvičny. Tato 
je bohužel naprojektována a stavebně po-
volena bez příjezdové komunikace a bez 
parkovacích míst pro sportující občany. 

Výměna dveří v suterénu školy: S ohle-
dem na omezení nekontrolovaného vnik-
nutí nepovolaných osob do objektu školy, 
osadíme vchod ze strany kuchyně novými 
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dveřmi s otevíráním pomocí bezpečnost-
ního čipu. 

In-line dráha ve sportovním areálu:
V dubnu začne výstavba in-line dráhy ve 
sportovním areálu. Povolení stavebního 
úřadu máme již od roku 2013. S ohledem na 
již vybudovaná sportoviště není možné 
dráhu zbudovat jako okruh, jak bylo původ-
ně plánováno. Bude tak vytvořeno místo 
pro možnost bezpečného pohybu malých 
dětí na kolech či na in-line bruslích, které 
by byly jinak nuceny zlepšovat svou začína-
jící jízdu v ulicích obce. Doufáme v ohledu-
plnost ostatních uživatelů této obousměr-
né dráhy. Ta bude ve svém středu rozdělena 
bílou čarou po celé 350metrové délce. 

Dočasný chodník do Topolan: Již v jar-
ních měsících vytvoříme polní cestu s trav-
natým povrchem v místě plánované cyklo-
stezky po pravé straně silnice do Topolan. 
Zažádáme o vyjmutí pozemků z půdního 
fondu a upravíme povrch tak, aby vznikl 
dočasný bezpečný chodníček o šířce cca 
1 metru. Sloužit bude všem, kteří dochází 
do Topolan na autobus MHD a dětem, kte-
ré k nám dochází do školy. Následně za-
hájíme jednání s olomouckým magistrá-
tem, aby co nejdříve došlo k plnohodnot-
né výstavbě cyklostezky. 

Cyklostezka do Lutína: Od podzimu 
loňského roku společnost SKANSKA bu-
duje 2,2 km dlouhou cyklostezku do Lutí-
na. Její slavnostní otevření plánujeme na 
letošní červen. Ode dne otevření se stane 
pohyb občanů hněvotínských i lutínských 
jednoznačně bezpečným. 

Chodníky k Wanzlu, na Velkém Klu-
poři a v Koutě: V nejbližších dnech zadá-
me vypracování projektové dokumentace 
pro stavbu chodníku ze zastávky autobu-
su k fi rmě Wanzl, na dokončení chodníku 
na Velkém Klupoři až po ulici Zámková. 
V prostoru Kouta došlo patrně při jeho re-
vitalizaci ke zrušení a neobnovení nevy-
hovujícího chodníku o délce 150 metrů. 
Nedošlo k jeho náhradě, a proto zvažuje-
me stavbu chodníku nového, který zajis-
tí, aby se děti ze školky nemusely při 
svých každodenních procházkách pohy-
bovat nebezpečně po silnici. 

Kamerový systém ve sportovním are-
álu, u školy a obecního úřadu: K datu 
vydání tohoto Zpravodaje monitorujeme 
pět budov a k nim přilehlých pozemků 
v majetku obce. A vyplácí se nám to. Pro 
nápomoc při vyšetřování ničení majetku 
jsme poskytli záběry Policii ČR a pachate-
lé byli díky tomu následně odhaleni. 

Místní teenageři už ví, že umístěné kame-
ry nejsou pouhými atrapami a mnohdy je-
jich rodičům zasíláme snímky, které ka-
mery zachytily (třeba ze střechy trafosta-
nice). Častokrát tak učiníme dříve, než se 
dítě vrátí domů, kde sdělí, že „JÁ NE, TO 
ON!“. Neboť je tohle asi jediný způsob 
prevence, jak nepřizpůsobivé odradit od 
páchání různých nepravostí, tak v letoš-
ním roce monitoring rozšíříme o budovy 
obecního úřadu, sportovního areálu a zá-
kladní školy. To vše děláme proto, aby by-
lo v naší obci opět o něco bezpečněji. 

Defi brilátor AED na obecním úřadě:
Náhlá srdeční selhání jsou jednou z hlav-
ních příčin úmrtí. Defi brilace provedená do 
5 až 10 minut od kolapsu může zvýšit šanci 
na přežití o 50–75 %. Takového výsledku lze 
dosáhnout za pomoci veřejně přístupného 
AED přístroje ještě před příjezdem záchran-
né služby. Tento důležitý přístroj umístíme 
na budovu obecního úřadu a zpřístupníme 
ho k okamžitému použití pro veřejnost. 
S přístrojem a návodem k použití vás po-
drobně seznámíme v jednom z příštích 
Zpravodajů. 

Doufám, že se nám vše nebo většina 
plánovaného podaří zrealizovat.

Jsem s vámi! Petr Niessner, starosta

Zazvoníte u hlavních dveří na družinu a řeknete, že jdete na sbor, 
vezmete si návleky a můžete jít nahoru po schodech do 5. třídy. 

Rodiče malých dětí je mohou vzít do učebny, 
kde si v zadních lavicích kreslí nebo hrají. 

Naší sbormistryní je paní učitelka Monika Zichová, 
e-mail: Monika.Zichova@skolahnevotin.cz

Zpíváme písně lidové, kánony, známé i neznámé. 
Jsou mezi námi zpěváci začátečníci i pokročilí.

Zpíváme pro radost, není třeba pěveckého umění, 
vše se společně naučíme.

Nově vzniklý smíšený pěvecký sbor 

TYNOTY 
hledá další zpěváky a zpěvačky

z řad hněvotínských občanů

RÁDI MEZI SEBOU PŘIVÍTÁME 
DALŠÍ MUŽE A ŽENY RŮZNÉHO VĚKU.

Scházíme se v ZŠ vždy v úterý v čase 17:00 - 18:30. 

PŘIJĎTE SI S NÁMI ZAZPÍVAT!
Připojit se můžete kdykoliv 

během celého roku. TĚŠÍME SE NA VÁS!

Tříkrálová sbírka vynesla
v Hněvotíně přes 27 tisíc
Milí spoluobčané! V le-
tošní Tříkrálové sbírce 
se dle předběžných vý-
sledků Charity České re-
publiky podařilo vybrat 
úžasnou částku v celko-
vé výši 173 065 039 Kč. 
Na tomto skvělém díle 
se podíleli i obyvatelé 
Hněvotína – v sedmi pokladničkách se shromáždilo krásných 
27 960 Kč. Za to patří všem dárcům veliký dík! Svými nezištnými 
příspěvky jste pomohli potřebným lidem a současně jste ukáza-
li, že i v těchto nelehkých dobách má smysl myslet na druhé. Po-
drobnější informace o výsledcích Tříkrálové sbírky a konkrét-
ních projektech, na které budou vybrané peníze použity, může-
te najít na webu Charity Olomouc.

Obrovské poděkování si zaslouží i všichni ti, kdo se do průbě-
hu Tříkrálové sbírky aktivně zapojili – koledníci, jejich rodiče, 
vedoucí kolednických skupinek i místní asistenti. Bez nich by to 
opravdu nešlo. Současně platí, že koledníků a vedoucích skupi-
nek je pro naši obec v posledních letech stále málo. Bohužel se 
tak stává, že ne ke každému domu či bytu se koledníci s poklad-
ničkami dostanou. Uvítáme proto jakoukoliv pomoc z Vaší stra-
ny. Pokud byste se chtěli do sbírky sami aktivně zapojit a máte 
chuť i nadšení pomáhat a přinášet dobro a radost do života 
ostatních, neváhejte a dejte nám o sobě vědět.

Děkujeme Vám!
Pavel Komár, Roman Mikulášik

ÚNOR 2024 | ZPRAVODAJ OBCE HNĚVOTÍNA OBECNÍ SAMOSPRÁVA | 5

4

Hněvotín 01-2024 v5.indd   5Hněvotín 01-2024 v5.indd   5 22.02.2024   22:1122.02.2024   22:11



Dejte si pozor na úniky vody, potrubí prověřil mráz

Ač by se mohlo zdát, že zimní období je pro starosti ohledně vo-
dovodu spíše klidné, opak je pravdou. Právě v zimně se projeví 
nejzávažnější problémy. Přestože je vodovod řádně zabezpečen 
proti mrazu, v prosinci a lednu jsme udělali několik oprav a za-
mezili několika únikům. Především se to týkalo úniků vody 
v Koutě, kde byl historicky vodovod vyústěn přímo do potoka 
kvůli odkalování. Nově jsme provedli zaústění do hydrantu. Dá-
le jsme provedli montáž hydrantu na dalším konci vodovodu, 
tentokrát v ulici U Zahrádek.

Kromě toho skončil únik v bývalé vodárně u Všetičků. Dříve 
zde měla obec tlakovou nádobu a čerpadlo studny, kterou mů-
žete najít u zastávky autobusu, zásobovala část obce. Samozřej-
mě v průběhu let se hygienické nároky a zákony výrazně zpřísni-
ly a studna se již nedá používat pro pitnou vodu.

Co se plánů týče, hledáme nové řešení pro zprovoznění vrtu 
HVH2, kde je bohužel podle rozborů nevyhovující voda. Navrho-
vaná úpravna se ekonomicky nevyplatí. Hledáme jiný typ úpravny 
a případně bychom vrt využili jako užitkovou vodu.

Jsme rádi, že už většina občanů má zřízené nové smlouvy na 
vodu se zálohovými platbami. Příští vyúčtování proběhne v de-
vátém / desátém měsíci. Od měsíce března budou opět pokračo-
vat výměny vodoměrů a též plombování vodoměrů novými plas-
tovými plombami s číslem. 

A na závěr to nejdůležitější v prvním Zpravodaji roku 2024 – 
patero správného vodohospodáře.

1.  Kontrolujte stav přetlakového ventilu na bojleru.
Přetlakové ventily na bojleru bývají častou příčinou ztrát vo-

dy, kterou potom musí odběratel platit. Nejčastější chybou je 
svedení z boileru hadicí do kanalizace, kdy ovšem neprobíhá 
žádná další kontrola. Poškodí-li se přetlakový ventil, voda po-
stupně vytéká, aniž by si toho někdo všiml. Taková ztráta může 
být až 100 kubíků za rok! Správně by měla voda kapat do nádo-
by a z ní do kanálku, aby šlo lehce zjistit, jestli ventil teče a je 
ho potřeba vyměnit.

2. Veďte si deník.
Každý uživatel veřejného vodovodu by měl vést „provozní de-

ník“, umístěný u vodoměru. Pravidelným zapisováním stavu vo-
doměru a porovnáváním průměrného stavu lze předejít ztrátám 
na vnitřním vodovodu. Ideální je stav zapisovat jednou týdně, 
ale postačí i dvakrát nebo jednou měsíčně (třeba vždy první den 
v měsíci). Při výrazné změně průměrného stavu lze snadno do-
hledat protékající toaletu nebo prasklinu v potrubí.

Jedna propiska, jeden sešit a minuta měsíčně může v řádu let 
ušetřit desetitisíce korun.

3. Využívejte dešťovou vodu k zalévání.
Jelikož v posledních letech v našem kraji panuje období sucha, 

je vhodné snažit se vodu, která nám zdarma občas padá na stře-
chy, zachycovat a používat k závlaze. V obci stále platí zákaz zalé-
vání, ulehčí to tedy i zátěži na vodovodní síť. Dešťová voda též ne-
ní chlorována, je tedy k závlaze rostlin vhodnější. K retenci se vý-
borně hodí vyčištěné staré septiky nebo plastové nádoby.

 
4. Pohněte ventily.

Jednou za čas, ideálně při zapisování stavu vodoměru, je třeba 
pohnout ventily a promazat je mazivem (třeba WD-40). Nemluvím 
pouze o ventilech před a za vodoměrem, ale o všech ventilech na 
vnitřním vodovodu. Jsou-li ventily stále otevřeny nebo zavřeny, 
zatuhnou. A až budou třeba, už fungovat nebudou. Nastávají po-
tom problémy nejen při výměně vodoměrů, ale též při haváriích. 

5. Ochrana obecní vody.
Poslední bod se týká pouze majitelů studní. Je třeba překontro-

lovat, že se voda z vaší studny nedostává do obecního vodovodu. 
Dle nové vyhlášky již není dovoleno mít obě sítě spojeny. Víme 
však, že to tak plno lidí má. Samozřejmě nikoho nebudeme nutit 
překopat celý vnitřní vodovod, je ovšem potřeba nemít nikdy puš-
těnou obecní a vlastní vodu zaráz. Obě sítě musí být odděleny ven-
tily. Též se musí kontrolovat stav zpětné klapky. Tímto opatřením 
chráníte vodní řád celé obce. Lukáš Koníček, vodohospodář

Skončil únik vody v bývalé vodárně u Všetičků Pokládka nového vodovodu u školy
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Počet obyvatel mírně klesl

Zejména dospívající mládež bude mít zřej-
mě radost, že v blízkosti Hněvotína by mo-
hl vyrůst nový skatepark. Zároveň se oby-
vatelé obce nemusí bát, že by je rušil nad-
měrný hluk z nového sportoviště, protože 
by mělo vzniknout zhruba 500 metrů za 
posledními domy u cyklostezky směrem na 
Lutín.

V plánovaném parku za zhruba 2,1 mili-
onu korun bez DPH s patřičným zázemím 
budou tzv. uzavřené skateparkové rampy. 
Podmínkou výstavby je získání dotace z Mi-
nisterstva pro místní rozvoj, která umožňu-
je uhradit 50 procent uznatelných nákladů 
s udržitelností 5 let a realizací do konce ro-
ku 2024. 

Podmínkou dotačního titulu, který se 
týká i rozvoje základní a doprovodné in-
frastruktury cestovního ruchu, je umístě-
ní v těsné blízkosti cyklostezky na pozem-
ku obce, což vybraný prostor splňuje.

Tomáš Kasal

Pro mládež by mohl za obcí vyrůst skatepark

Meziroční počet obyvatel naší obce opět mírně poklesl, k závěru 
loňského roku zde trvale žije 1764 obyvatel. Mezi dospělými mají 
mírnou převahu ženy, kterých je 702, mužů pak 681. Z celkového 
počtu 381 dětí a mládeže do 18 let bylo 191 dívek a 190 chlapců.

Během uplynulého roku se narodilo 13 nových hněvotín-
ských občánků, z toho 7 děvčat a 6 chlapců. Jmenovitě jimi jsou 
Jaroslav, Martin, Jáchym, Anežka, Markéta, Lucie, Marek, Alex, 
Adéla, Lilien, Adriana, Kryštof a Olivia. 

Bohužel nás navždy opustilo dalších 15 spoluobčanů: Břeti-
slava Březinová (†88), Jaromír Horný (†67), Emilie Hryzbilová 
(†90), Lubomír Huňka (†85), Květoslava Kargerová (†86), Ví-
tězslav Kenický (†68), Irena Kočí (†87), Vlastimil Kočí (†84), 
Jaroslav Lepař (†77), Petr Lepař (†68), Antonín Procházka (†73), 
Marie Richterová (†85), Roman Skácel (†53), Dalibor Šindelář 
(†67) a Radek Varhaník (†53). 

Průměrný věk obyvatel v posledních letech setrvale stoupá 
a celková populace v obci stárne. V posledním roce tento údaj 
stoupl na 40,17 roku. Adam Niessner
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Lidé si Nový rok užili na výšlapu i u ohňostroje

Jak na Nový rok, tak po celý rok! Tak jsem 
začínala článek o novoročním výšlapu do 
Skal minulý rok a ráda konstatuji, že letos 
tomu nebude jinak. Pokud je tato pranos-
tika pravdivá, tak myslím, že i rok 2024 
má našlápnuto být slunečný, pozitivní 
a veselý. Počasí nám opět přálo, i když rá-
no to tomu moc nenasvědčovalo, ale na-
konec se vyloupl krásný den. Pravda spíše 
jarní než novoroční, ale větru, dešti ne-
poručíme. 

Přestože bylo všude mokro a blátivo, 
první den nového roku 2024 vylákal po 
13. hodině na tradiční výšlap do Skal bez-
mála 250 občanů. Bez rozdílu věku vyra-
zilo mnoho rodin i jednotlivců na novoroč-
ní procházku i se svými čtyřnohými maz-
líčky. Od starosty a místostarostky každý 
návštěvník dostal na krk letošní keramic-
kou medaili ve tvaru srdíčka na památku 
a mnohým do letité sbírky, děti pak k tomu 
sladkou odměnu. Popřáli jsme si do nové-
ho roku jen to nejlepší a užívali jsme si 
krásného dne v přírodě. 

Spolek myslivců Blata se postaral o lu-
xusní občerstvení pro malé i velké. Skvělý 
jelení gulášek, pikantní topinku s maso-
vou směsí, která neměla chybu, masovou 
minutku s hranolkami, svařáček a jiné 

a nemovitostí od ohňostroje. Tam na nás 
čekal pan Přikryl s horkým punčem pro 
pány i pro dámy. Společně jsme čekali na 
novoroční ohňostroj, který byl letos troš-
ku jiný než jindy. Mohli jsme si dovolit 
světelné efekty, které u obecního úřadu 
nešlo použít a především jsme měli krás-
ný výhled na oblohu, a tak jsme ho viděli 
v celé své  parádě. Jen doufám, že v tom-
to případě nebude platit doslova, jak na 
Nový rok, tak po celý rok – někteří „držá-
ci“ zase vydrželi až do deváté večerní 
a hlavička i nožičky nám postupně těžkly. 
Akcička opravdu vydařená. 

Sousedé byli jste opět skvělí, že jste 
přišli a podpořili práci těch, kteří se o vás 
postarali. Moc děkujeme našemu Mysli-
veckému spolku Blata, který měl v tomto 
složení novoroční premiéru a v den, kdy po 
Silvestru někdy není chuť dělat nic, jste se 
o nás výtečně postarali a od rána (možná 
už večera) vařili, připravovali a naváželi 
do Skal, abychom my, občané, až dorazí-
me, měli cílovou odměnu v podobě občer-
stvení. Bylo to skvělé a všichni si vaše dob-
roty moc pochvalovali. Moc vám všem dě-
kujeme. No a kdo ještě tuto akci nezkusil, 
srdečně zveme na příští rok.

Lucie Přikrylová, místostarostka

nápoje pro zahřátí. Zájem byl i o buřtíky, 
které si zájemci mohli opéct u rozdělané-
ho ohně a pro děti byly zdarma. Pro děti 
byl připraven teplý dětský punč, hranolky 
s kečupem a různé laskominy. Fajn nálada 
a pohodová atmosféra, spoustu známých 
a přátel se potkalo a popovídalo. 

V odpoledních hodinách jsme se nově 
přesunuli na hřiště FC kvůli většímu pro-
storu a bezpečnější vzdálenosti občanů 
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Tradiční Hněvotínský košt opět
láká na domácí ovocné pálenky
Tradiční, již čtrnáctý Hněvotínský košt 
slivovice a ostatních ovocných pálenek, 
se koná v pátek 22. března 2024 v sále 
kulturního domu Hněvotín od 18 hodin. 
K ochutnání a hodnocení budou k dispo-
zici vzorky slivovice, meruňkovice, hruš-
kovice, třešňovice a ostatních ovocných 
destilátů. 

Zájemci o účast v soutěži o nejlepší de-
stilát mohou doručit soutěžní vzorky ve 
skleněné půllitrové láhvi na obecní úřad 
do 18. března. Jako každý rok bude až do 
poslední chvíle zaručena anonymita vzor-
ků jak před odbornou komisí, tak i před 
širokou veřejností, která svým Hlasem li-
du hlasy ocení nejlepší destiláty ve veřej-
né části Hněvotínského koštu. 

Zájemci o soutěž:
Každý soutěžící, který přihlásí svůj vzo-
rek do soutěže, obdrží volnou vstupen-
ku, poukázku na občerstvení a symbo-

Přehled kulturních 
a společenských akcí
Od posledního zasedání jsme uskutečnili:
–  Účast na Valné hromadě Mikroregionu 

Kosířsko
– V ýšlap do hněvotínských skal
–  Novoroční Ohňostroj ve sportovním 

areálu
–  Hon mysliveckého sdružení BLATA
– Valnou hromadu SDH Hněvotín
– Ples SR při ZŠ Hněvotín
– Taneční zábava SDH
–  HněKvíz ve spolupráci se spolkem 

ProVás Hněvotín
– Karneval od MŠ Hněvotín

Připravujeme: 
–  2. 3.  Obecní zabíjačka u hasičské 

zbrojnice
–  22. 3. Josefovský košt 
–  6. 4.  Den otevřených dveří 

v Základní škole Hněvotín
–  9. 4.  Jedenácté veřejné zasedání zastu-

pitelstva

Mgr. Lucie Přikrylová, místostarostka

lické ocenění za účast. Je možné přihlá-
sit i více vzorků. Pro vítěze v jednotlivých 
kategoriích budou připraveny hodnotné 
ceny.

Nabídka pro veřejnost:
Pro širokou veřejnost bude připravena 
ochutnávka soutěžních vzorků pálenek, 
bohaté občerstvení ve formě specialit 
z masné kuchyně a nebude chybět i hu-
dební kulisa. 

I když loňská sezóna byla na úrodu šves-
tek, meruněk a jiného ovoce skoupá, vě-
říme, že se mezi Vámi najde dostatečné 
množství soutěžních vzorků a spousta 
zájemců o toto soutěžní klání. Přijďte se 
pobavit, ochutnat dobrou pálenku a pří-
jemně strávit páteční podvečer. Srdečně 
zvou pořadatelé.

Jan Šulc a Petr Procházka,
pořadatelé

Taneční kroužky Olymp DANCE působí nově i v Hněvotíně 
Taneční tréninky nabízí dětem nově od loňského října v Hně-
votíně projekt Olymp DANCE, který vznikl v roce 2019 právě kvů-
li možnosti přiblížit školákům možnosti tance. Děti nemusí ni-
kam dojíždět, ale lektor dojíždí za nimi. V tuto chvíli působí 
Olymp DANCE na několika základních školách v okolí Olomouce 
a Prostějova a nyní i v Hněvotíně.

Zkušení lektoři vedou malé tanečníky k radosti z pohybu a bu-
dují v nich základy pro další taneční rozvoj. Jednou za pololetí je 
čeká Akademie formou vystoupení pro veřejnost. Děti z jednotli-
vých škol se představí se svými choreografiemi na moderní taneč-
ky a se naučí základy latinskoamerických a standardních tanců. 
Během roku je několik tanečních akcí, například jednodenní sou-
středění, Vánoční večírek nebo v létě pobytové taneční campy.

Proč přihlásit dítě na kroužek Olymp Dance:
Žádné dojíždění – kroužek je ve škole, kam dítě dochází.
Žádná starost – lektor si vyzvedává děti z družiny.
Stoprocentní kvalita – kroužky vedou proškolení lektoři.
Výsledky – mnoho dětí pokračuje v tanci dál na vrcholové úrovni.
Přátelství – noví kamarádi a milión zážitků.
Taneční akademie – každé pololetí ukázka tance pro veřejnost.

Olymp Dance je místem, kde se setkávají lidé s vášní pro tanec 
a pohyb. Škola nabízí prostor pro rozvoj tanečních dovedností, 
budování přátelství a sdílení radosti z tance. Ať už hledáte pro Vás 
či Vaše ratolesti cestu k fyzické kondici, psychické pohodě nebo 
jen chcete strávit příjemný čas v přátelské atmosféře, Olymp Dance 
je tu pro vás. Více informací: www.olympdance.cz/zshnevotin.

Jaromír Sleha, místostarosta

Nabídka pro nové zájemce o účast na letním táboře
Pro letošní léto připravujeme jubilejní 
10. ročník pobytového tábora, který dě-
ti přenese – jak už jeho název „Tenkrát 
v Holly woodu“ napovídá – do prostředí 
slavných filmových studií. Do konce února 
měli možnost se přihlásit naši stálí tábor-
níci a nyní se obracíme na všechny, kteří 
jste s námi na táboře dosud nebyli a chtě-
li byste zažít jeho jedinečnou atmosféru. 

Vážení rodiče, pokud mají vaše děti zá-
jem zažít nezapomenutelné léto mezi 
svými kamarády, neváhejte a přihlaste je 
na „provazácký“ letní tábor. Je to jedno-
duché. Stačí napsat na naši emailovou 
adresu provashnevotin@email.cz a zažá-
dat si o přihlášku.

Tábor je určen pro hněvotínské děti od 
2. do 7. třídy a konat se bude v termínu od 

3. do 10. srpna na Pastvinách v areálu 
Univerzity Palackého. Bližší informace o le-
tošním ročníku, fotografie a videa z minu-
lých let najdete na našich webových strán-
kách www.provashnevotin.cz.

Neváhejte a zažádejte si o přihlášku 
včas, místa se totiž rychle zaplňují.

Adam Niessner,
předseda ProVás Hněvotín 
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Letos se Spolek rodičů při ZŠ Hněvotín 
rozhodl obnovit tradici školního plesu, 
který se konal v sobotu 10. února. Zájem 
rodičů nás mile překvapil. Prodali jsme ví-
ce než 130 vstupenek, radovali jsme se už 
z předprodeje. Ples jsme jako noví členové 
Spolku společně s vedením základní školy 
organizovali poprvé.

Do programu jsme zařadili předtančení 
v podání mladého tanečního páru z taneč-
ní školy QUICK Olomouc, které dodalo ple-
su tu správnou elegantní atmosféru už na 
začátku. S výběrem hudby jsme vsadili na 
místní kapelu Tommy Band, která roztanči-
la parket už první sadou a neúnavně všech-
ny bavila s přídavkem až do rána. Děkuje-
me kapele Tommy Band! Pro návštěvníky 
bylo jistě milým překvapením i společné 
vystoupení kapely s pěveckým sborem 
TYNOTY. Děvčata, jste úžasná, jen tak dál!

Školní ples se vydařil. Obnovit tradici se vyplatilo
Každé akci obětujeme kus našeho vol-

ného času a vkládáme do jejího úspěchu 
i kus našeho srdce, protože víme, že to dě-
láme pro naše děti ze školy. Nicméně tom-
bola se nám i přes veškerou pozornost úpl-
ně nevydařila. Všem výhercům, kteří ne-
našli svoji cenu, se omlouváme. Těm, co se 
nám ozvali a byli zklamaní, jsme obratem 
nabídli náhradu. Odpusťte nám prosím to-

to zaváhání. Věřte, že příště stejnou chybu 
neuděláme!

Ačkoli se zdá, že finálový večer jede ja-
ko dobře namazaný stroj, předchází tomu 
nemalé úsilí několika desítek lidí, kterým 
patří obrovské DÍKY! Celé naší místní ko-
munitě děkujeme za ceny do tomboly! 
Celkem 96 cen v tombole předčilo naše 
očekávání. Je vidět, že když se nadchne-
me pro dobrou věc, dokážeme společně 
posouvat věci kupředu. 

A na závěr mi dovolte podělit se s vámi 
o konečné číslo. Dětem jsme organizací 
plesu s vaší účastí vydělali necelých 40 tisíc 
korun. A to je fajn! Peníze budou použity na 
potřeby a akce dětí naší školy. Byli jste 
úžasní! Děkujeme všem, kteří nás podporu-
jí a přijdou na školním ples i v příštím roce. 

za Spolek rodičů při ZŠ Hněvotín
zdraví Zuzana Šínová

Naši dobří známí a kamarádi z „Muzikocest“ Tomáš a Katka Po-
korní opět zavítali k nám do mateřské školy ve středu 14. února 
2024. Oba ve svých muzikoterapeutických programech využíva-
jí harmonizujících a léčebných účinků hudby a cíleného zvuku, 
působí na buněčné úrovni a je jednou z nejhlubších cest do nit-
ra člověka.

Tentokrát si pro nás připravili hudebně-pohybový program 
s využitím aktivní i pasivní muzikoterapie pod názvem „Muziko-
cesta kolem světa“. Společně jsme všichni s pomocí létajícího 
koberce navštívili čtyři světadíly a nahlédli do jejich kultury, vy-

Děti se vydaly na Muzikocestu kolem světa
zkoušeli jsme si hry s rytmem a hudbou, tanec i zpěv. Poznali 
jsme příběhy o vzniku etnických hudebních nástrojů – džembe, 
šamanský buben, indiánská flétna, tibetská mísa, didgeridoo. 
Celou muzikocestou po světadílech nás na létajícím koberci pro-
vázela společně zpívaná píseň „Na koberci sedíme“ doprováze-
ná hrou na kytaru.

„Na koberci sedíme, kolem světa letíme,
houpeme se spolu a díváme se dolů,
jak na Zemi se hraje, zpívá a tancuje…“

Drahomíra Bártová, učitelka MŠ
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Novinky ve výuce anglického jazyka
Druhé téma zahraniční spolupráce zve do vesmíru
Po úspěšném online setkání s tureckou školou a představení 
jednotlivých kontinentů jsme se s chutí vrhli se čtvrťáky na no-
vé téma VESMÍR. Žáci si v aktivitách rozšiřují slovní zásobu, pra-
cují ve skupinách, žhaví tablety a vyhledávají informace, které 
následně analyzují a dále zpracovávají. A vedou si velmi dobře! 
Dokonce tak dobře, že jsme je za odměnu vyvezli do planetária v 
olomoucké Pevnosti poznání. 

Dalším krokem bude získané informace roztřídit a naučit se 
tak, abychom si je mohli s naší partnerskou školou předat ještě 
před jarními prázdninami. V tu chvíli se žáci promění v astro-
nauty a své modely planet představí svým stejně zvídavým ka-
marádům v Turecku.

Výuka s lektorkou z Jihoafrické republiky
Další novinkou ve výuce anglického jazyka je návštěva rodilé 
mluvčí Lady Nickodem. Lektorka bude učit žáky jednou za měsíc, 
vždy v pátek. Žáci tak dostanou příležitost vyzkoušet si svou ja-
zykovou pohotovost, uplatní naučená slovíčka, a především 
uslyší jinou angličtinu, než na kterou jsou od svých učitelů již 
léta zvyklí. První hodiny začaly v pátek 16. 2. a pětihodinový ji-
hoafrický maraton odstartovali naši sedmáci. 

ročníku vyrovnané výsledky. O vítězi rozhodly tedy až výsledky 
zkoušky písemné a poslechové. V okresním kole tak bude naši 
školu hájit Barbora Vodičková. 

Po prvotních rozpacích se díky jednoduché hře se slovíčky žá-
ci rychle rozmluvili a hodina se nesla v příjemném duchu. Násle-
dovala dvouhodina v osmé třídě a téma „lékař“. Lektorka se 
snažila přimět žáky v jednoduchých rozhovorech ke změně into-
nace, která je při anglické konverzaci stěžejním prostředkem 
vedoucím ke srozumitelnosti. Ve třetí třídě u našich benjamínků 
použila Lada aktivitu založenou na porozumění textu, při které 
děti hádaly slovíčka z oblasti jídla. Den anglické konverzace 
ukončili naši nejstarší žáci, kteří Ladu řádně vyzpovídali a ná-
sledně se nechali doslova strhnout hrou spojenou s tématem 
„cestování“.

Hájíme dobré jméno školy v konverzační soutěži
Na konci ledna se opět utkali nejlepší naši jazykáři v soutěži 
Konverzace v AJ. Shodnout se na vítězi nebylo však vůbec snad-
né. V kategorii mladších žáků se o první místo nakonec museli 
dělit Pavel Procházka s Petrem Němečkem. O tom, kdo nás bude 
reprezentovat v kole okresním, musel tedy rozhodnout až los. 
Štěstí se nakonec přiklonilo na Petrovu stranu.

V kategorii starších žáků nebylo rozhodování o nic snazší. 
V ústní části zkoušky vykazovali všichni soutěžící z nejvyššího 

Nutno dodat, že letos je průběh soutěže pozměněn a pořada-
telé se inspirovali mezinárodními jazykovými zkouškami First 
Certificate in English (FCE). Celá soutěž se ponese ve svižném 
tempu, žáci před porotu předstupují po dvou a musí prokázat 
mimo jiné i schopnost shodnout se na jedné z předložených va-
riant. Držíme jim tedy pěsti!

Jak proměnit školu v bzučící úl 
anebo projektová výuka VČELY
Včela je fascinující tvor. Představuje nenahraditelný článek roz-
hodující o životaschopnosti na planetě Zemi. A včelí úl může při 
troše představivosti připomínat školu – všechno to bzučení, pí-
le a soustředěnost na jednom místě. Včela se tedy jevila jako do-
konalé téma pro náš pilotní celoškolní projektový týden. 

Od pondělí do pátku se budovou školy nesla příjemná atmosfé-
ra, jednotlivé třídy se zapojovaly do nejrůznějších aktivit: žáci rý-
sovali šestiúhelníky, tvořili hexagony ze dřeva, pekli z medu, pro-
gramovali a následně tiskli včelky z 3D tiskárny, hláskovali slovíč-
ka ve Spelling Bee soutěži, na chodbách se účastnili poznávacích 
soutěží, tvořili úly, zkoumali historii brtnictví i různorodost vče-
lařství na různých kontinentech. Bylo toho mnohem víc, a pokud 
se chcete s pracemi žáků seznámit blíže, zveme Vás všechny na 
Den otevřených dveří 6. dubna do naší školy.

Mgr. Andrea Macíková
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Děti z prvního stupně se před Vánocemi vydaly do kina Cinestar na filmo-
vý příběh „Tonda, Slávka a kouzelné světlo“

Film o kamarádství nade vše dojal děti k slzám
Těsně před vánočními prázdninami – ve 
čtvrtek 21. prosince 2023 – jsme se 
s dětmi 1. stupně vypravili do kina Cine-
star v Olomouci, abychom se společně po-
dělili o příběh o přátelství a fantazii, 
o světle a tmě, nazvaném „Tonda, Slávka 
a kouzelné světlo“.

Všude kolem nás je již sváteční atmo-
sféra, Vánoce klepou na dveře a my tiše 
usedáme do velkého sálu. Promítání mů-
že začít. Tato poutavá podívaná vehnala 
mnohým slzičky do očí a na konci malí 
hněvotínští diváci představení odměnili 
mohutným potleskem.

Zajímavostí je, že si tento snímek od-
nesl prestižní cenu poroty na Mezinárod-
ním festivalu v Annecy. S radostí děkuje-
me tvůrcům filmu za skvělý předvánoční 
zážitek. A v kině na shledanou, kdo ví, 
možná napřesrok.

 Mgr. Leona Zábojová
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V posledním školním týdnu kalendářního roku 2023 se konala 
tradiční sportovní soutěž ve skoku vysokém. Ve středu 20. pro-
since se ve školní tělocvičně potkali skokani celkem z pěti zá-
kladních škol – Lutín, Těšetice, Náměšť a Senice.

Naši školu v mladší kategorii dívek reprezentovala kvůli velké 
nemocnosti jen Natálie Grčková ze sedmé třídy a obsadila krás-
né druhé místo s výkonem 120 cm.

V mladších hoších nás reprezentovali taktéž sedmáci, Jakub 
Švéda, Patrick Cikryt a Matěj Šulc, který se z nich umístil nejvý-
še a díky výkonu 145 cm skončil na druhé pozici.

Starší dívky vyskákaly dva cenné kovy. Těsně pod stupni vítě-
zů na děleném čtvrtém a pátém místě skončila Alena Brůžková 
výkonem 130 cm. O pět centimetrů více skočila Justýna Ježová, 
čímž si zajistila stříbrnou medaili. Se stejným výkonem, ale lep-

Vánoční laťka nabídla skvělé sportovní výkony

ším průběžným zápisem a tím pádem i lepším umístěním, završi-
la kategorii starších dívek Sára Ševčíková a soutěž vyhrála.

Mezi staršími chlapci skočil Radim Vánský 135 centimetrů, 
třetí příčku obsadil Martin Slovák se 155 cm a druhý skončil Ja-
roslav Brůžek, o jehož umístění rozhodl až poslední pokus při ro-
zeskakování na 158 centimetrech. Bodovací soutěž chlapeckých 
týmů ovládla ZŠ Lutín, naší škole patřila druhá příčka a třetí skon-
čila ZŠ Těšetice. V celkovém hodnocení dívek vyhrála rovněž 
ZŠ Lutín, stejně druhé místo zůstalo beze změny i pro ZŠ Hně-
votín, jen ZŠ Těšetice na třetím místě nahradila ZŠ Senice.

Rádi bychom poděkovali našim sportovcům za skvělé výkony, 
které byly podpořeny bouřlivou atmosférou ostatních žáků naší 
základní školy, a těšíme se na další sportovní setkání.

Mgr. Štěpán Dancinger
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Při kruhovém honu ulovili myslivci přes sto zajíců

Myslivci se skvěle postarali o účastníky novoročního výšlapu

Jedenasedmdesát střelců a jedenáct hon-
ců se sešlo v Hněvotíně 16. prosince při 
kruhovém honu na zajíce. Ráno nejprve 
zaplnili sál kulturního domu, kde je čeka-
la nejen vydatná snídaně, ale v jedenácti 
případech také namátková policejní kon-
trola zbraní a zbrojních průkazů.

Zúčastněné členy místního myslivecké-
ho spolku i všechny hosty přivítal předse-
da MS Blata Hněvotín Rudolf Krč. Vzhle-
dem k tomu, že se jednalo o první hon v se-
zoně, připomněl bezpečnostní pravidla či 
zákaz pití alkoholu. „Není až tak důležité, 
kolik toho ulovíme, ale abychom se na po-
slední leči zde v kulturáku sešli všichni ve 
zdraví,“ zdůraznil předseda Rudolf Krč.

Myslivecký hospodář Jiří Čvrtlík pak při-
pojil organizační informace. „Budeme dě-
lat dvě leče, velká kola. Jedno bude u letiš-
tě, druhé na Křelovsku. Po prvním kole bu-
de svačina. První řadu povede pan Špičák 
– pojede na Neředín, druhá řada pojede za 
mnou směrem na Olomouc. Lovit budeme 
zajíce polního a zvěř škodnou, zákonem 
povolenou,“ pravil myslivecký hospodář 
a popřál všem mnoho loveckých zážitků.

Po zahřmění pozdravu Lovu zdar za-
zněly fanfáry lesnic trubačky z Hranic 
Zlaty Matysové a trubače z Velké Bystřice 
Jaromíra Šuby. Poté obě řady nastoupily 
do aut rozjely se na určená místa. První 
rány zazněly celkem brzy po zahájení ho-
nu. Kruh se uzavřel a začal se stahovat, 
zajíci hledali místo úniku, což se jim 
mnohdy podařilo, doprovázelo je i srnčí. 
Po signálu, který oznámil konec leče se 

Po deštivé Silvestrovské noci se počasí umoudřilo a na Nový rok 
vyšlo během dne i sluníčko. Členové Mysliveckého spolku Blata 
Hněvotín se však činili již od božího rána, aby připravili účastní-
kům Novoročního pochodu příjemný pobyt v areálu Výrovka. 
Co myslivci občanům a dětem Hněvotína slíbili v prosincovém 
Zpravodaji, to také splnili. 

Bohaté menu sestávalo z jeleního guláše, topinky s myslivec-
kou masovou směsí pro děti hranolky s kečupem a každé dítě do-
stalo zdarma špekáček, který si mohlo opéct na připraveném 

Závěrečný výřad Foto: Rudolf Krč

spoustě vystrašených zajíců jistě ulevilo. 
Myslivci zlomili zbraň a s ulovenou zvěří 
se stahovali k místu výlože, kde nakonec 
leželo ve dvou řadách 66 zajíců.

Po svačině následovala druhá část leče 
od křelovské hranice. Vzhledem k dosaže-
nému výřadu v prvním kole zazněl signál 
konec ani ne v polovině kola. Na výloži 
bylo dalších 42 zajíců a liška. O králi honu 
tak bylo celkem jasno. Poté se v parčíku 
naproti kulturnímu domu v Hněvotíně ko-
nal výřad. V chvojím ohraničeném obdél-
níku se čtyřmi ohni bylo vyloženo 108 za-
jíců a jedna liška. „Jsem rád, že jsme se 
zde všichni sešli ve zdraví a zvu všechny 
na Poslední leč do kulturního domu,“ 
oznámil myslivecký hospodář Jiří Čtvrtlík 
a pozval všechny na občerstvení, tombo-
lu, vyhlášení Krále honu a nejlepšího pso-

voda. „K ukončení dnešního honu provo-
lávám Myslivosti a Lovu zdar.“

Kdo měl zájem si zajíce zakoupil, 
ostatní se přesunuli do sálu kulturního 
domu, kde byl oběd a odpolední káva se 
zákusky. Velký dík patří manželům Čtvrtli-
kovým za přípravu kvalitního a dobrého 
jídla. Rovněž všem sponzorům moc děku-
jeme. Nakonec fanfáry oznámily Krále 
honu, kterým byl vyhlášen a dekorován 
Antonín Sedláček a nejlepším psovodem 
Zdeněk Vonka. Oba obdrželi pamětní lis-
ty. Závěr obstarala bohatá tombola, v níž 
bylo dvacet bažantů, dvě orebice, deset 
zajíců, devět kachen, dvě srny a dva divo-
čáci. Dvouhodinová tombola skončila ve 
čtvrt na devět. Po ní se hlavně hosté ze 
vzdálenějších míst začali rozjíždět k do-
movům. Rudolf Krč 

ohni, o který se starali tři myslivci pod vedením Mirka Špičáka. 
Špekáčky dětem rozdával a připravoval Ondra Šohaj. Kuchyň-
skou směnu tvořili kuchař Jiří Čtvrtlík s manželkou Martinou 
a její maminkou Marií, dále předseda MS Rudolf Krč a místopřed-
seda MS Václav Labounek. Po účasti na rozsvícení vánočního 
stromu se dá říci sehraná parta. 

Samozřejmě nechybělo také něco na zahřátí: tři druhy pun-
če, svařené víno, tvrdý alkohol, tři druhy piva, ale také dětský 
punč, pomerančová limonáda, kofola, čaj a káva. Talíře a špina-
vé nádobí nosil Vlastimil Handl s Petrem Kubíčkem a funkci au-
tomatické myčky zastali předseda s místopředsedou.

Nejvíce pochval za připravené menu obdržel kuchař Jiří 
a Martina a také za dobrý nápad využít lahve od okurek a kompo-
tů na jelení guláš, aby si jej lidé mohli odnést domů na večeři, 
případně oběd na další den. A zájemců nebylo jich málo. Strávní-
ci i degustátoři byli maximálně spokojeni, což také potvrdili zá-
stupci obce starosta Petr Niessner a místostarostka Lucie Přikry-
lová. Za pochvalu myslivci samozřejmě všem děkuji. Jsme rádi, 
že jsme mohli přispět k veselejšímu vstupu do roku 2024.

Odcházeli jsme až za tmy po sedmnácté hodině. Unaveni, ale 
spokojeni s vydařenou akcí.

Rudolf Krč, předseda MS Blata
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V průběhu loňského podzimu jsem měl tu 
čest se opakovaně setkat s panem Miro-
slavem Komínkem, který tehdy byl, ve 
svých 95 letech, nejstarším občanem 
Hněvotína. Ze společných rozhovorů vze-
šlo množství cenných vzpomínek na mi-
nulost obce, které jsem plánoval sepsat 
pro stránky našeho Zpravodaje. Jak se ale 
říká, člověk míní a Pán Bůh mění. Koncem 
ledna nás pan Komínek navždy opustil, 
proto jsem se rozhodl článek přepracovat 
a věnovat jej jeho zajímavému životu a dí-
lu, které pro svou rodnou obec vykonal.

Narodil se 19. června 1928 do rodiny 
Josefa Komínka a jeho ženy Marie, rozené 
Staňkové. Otec na synovu počest opatřil 
fasádu nově zbudované garáže u kovárny 
jeho dědečka na Velkém Válkově letopo-
čtem jeho narození. Dětství neměl jedno-
duché, neboť vyrůstal také ve složité do-
bě druhé světové války. Prvotní vzpomín-
ky v něm zanechala docházka na místní 
obecnou školu u kostela a zejména jeho 
třídní učitel Augustin Marek, kterého ti-
tuloval jako velice vzácného člověka, jenž 
své žáky vždy plně podporoval a všemu 
naučil. S úsměvem vyprávěl o podobě 
učebny, kam docházely všechny české dě-
ti od 1. do 5. třídy. Malý Miroslav tak se-
děl v první lavici a za ním v páté řadě jeho 
o čtyři roky starší strýc. Byl vychován v 
aktivní rodině, rodiče hráli ochotnické di-
vadlo, on sám byl členem Sokola, na čemž 
si velmi zakládal celý život. 

Po začátku války dokončil základní 
vzdělání v Olomouci a byl přijat na střed-
ní školu při firmě Baťa ve Zlíně. Nástup na 

Vzpomínka na pana Miroslava Komínka...
z historie obce
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ni však přehodnotil a zahájil studium na 
Střední průmyslové škole stavební v Br-
ně. Z válečného období vzpomínal na od-
vahu některých místních, třeba na pana 
Josefa Albrechta, bývalého četnického 
strážmistra, který bydlel v patře jejich 
domu. Během stanného práva němečtí 
vojáci procházeli domy a hledali cokoliv 
podezřelého. Matku pana Komínka tehdy 
zastihli, když měla doma ve spíži produk-
ty z řádně nahlášené zabijačky. Chtěli jí 
vše zabavit, ona to neuměla vysvětlit ně-
mecky a vypadalo to na velké problémy. 
Postavil se za ni pan Albrecht, který 
němčinu ovládal, vojákům vyčinil a poslal 
je pryč. Silnou ranou pro pana Komínka 
byla předčasná smrt jeho vrstevníka Mi-
loše Zatloukala v závěru války. V Brně za-
žil během svých studií i bombardování, 

jednou zasáhly pumy přímo ulici s jeho 
školou. Se spolužáky měli tehdy ovšem 
veliké štěstí, neboť v té době byli kopat 
na polích zákopy. 

Nejdříve vojna, potom svatba
V roce 1948 maturoval a negativně vnímal 
nástup komunistů do vedení země. Stej-
ně jako jeho otec tíhnul k národním soci-
alistům. Sám přiznával, že odmítal oslo-
vovat ostatní jako soudruhy, ač se ho to 
snažili marně naučit. Po škole šel na voj-
nu, kterou strávil na východě Slovenska 
v Trebišově. Zde spolu s kamarády utvoři-
li kapelu a ve volnu hráli po okolí, sám 
pan Komínek se ujal zpěvu, neboť dříve 
působil ve sboru. Po vojně přišly jeho 
první pracovní příležitosti, působil v ost-
ravských Vítkovicích nebo v Košicích, kde 
řídil stavbu kasáren. Dokončil si také vyš-
ší vzdělání na škole při ministerstvu sta-
vebnictví v pražských Hodkovičkách. Ro-
ku 1951 si vzal za ženu Jarmilu Stravovou 
z Bystročic, z jejich manželství vzešly dvě 
děti – syn Miroslav a dcera Jarmila. 

Právě počátkem 50. let zahájil pan Ko-
mínek svou dlouholetou činnost pro Hně-
votín a místní občany. Společně se svým 
otcem, který byl od roku 1948 starostou 
Sokola, zajistili pozemky pro stavbu nové-
ho hřiště. Vypracoval plány sportovního 
areálu, které ve své době sice neuspěly, ale 
realizace se dočkaly v nedávných letech. 
Nastoupil do stálého zaměstnání v olo-
moucké Teplotechně, jeho pracovištěm se 
stal dům U Jelena na Horním náměstí, kte-
rý rozrůstající se podnik zakoupil a zre-
konstruoval. Zde působil coby ředitel sprá-
vy speciálních prací a zahraničních dodá-Přízemí budovy u kostela navštěvoval Miroslav Komínek v rámci obecné školy

Nápis 1928 na fasádě garáže, který vytvořil otec pana Komínka na počest narození svého syna
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... muže, který utvářel současný Hněvotín
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vek. Neboť nebyl členem strany, musel na 
nátlak KSČ tuto funkci opustit a stal se ve-
doucím vývojových prací. Roku 1960 byl 
zvolen poslancem MNV v Hněvotíně, v této 
funkci setrval dalších 26 let, velkou část 
z toho jako předseda nebo člen stavební-
ho výboru.

Z této pozice se pan Komínek zasadil 
o uskutečnění množství projektů. Dohlí-
žel na stavbu obecního vodovodu a kana-
lizace, zajistil přivedení plynu pro rodin-
né domy a místní JZD, vypracoval prvotní 
plány pro rozšíření garáže hasičské zbroj-
nice pro nové zásahové vozy (dočkalo se 
realizace až 2018), později řídil práce na 
rekonstrukci a dostavbě dnešního domu 
s pečovatelskou službou či výstavbě řa-
dových domů u Floriánka. Množství míst-
ních lidí za ním docházelo pro radu ohled-
ně rekonstrukcí či stavby rodinných do-
mů. Každému z nich vždy rád poradil 
a ukázal co a jak.

Po roce 1990 pan Komínek navázal spo-
lupráci s farářem Eduardem Krumpolcem 
a velkou měrou se přičinil o rekonstrukci 
kostela sv. Leonarda. Za svůj úspěch po-
kládal, že se mu jako jednomu z mála 
v Česku podařilo u památkářů prosadit in-
jektáž ohradní zdi. Pro objekt fary vypra-
coval návrhy, které počítaly s ubytováním 
pro studenty či s učebnami školy a podílel 
se zde na realizaci vrtu pro tepelné čerpa-
dlo, které budovu učinilo co do vytápění 
zcela soběstačnou. Všech těchto výsled-
ků, jak přiznával, by nedosáhl bez kontak-
tů, které během života získal, schopnosti 
vybrat si zkušené a šikovné lidi a zároveň 
zkušenosti ze zahraniční, které nabyl při 
práci ve vedení Teplotechny. 

Jako úspěšný místní projekt vyzdviho-
val KERAMO. To vzniklo na přelomu 70. 
a 80. let v budově bývalé kovárny, která 
patřila jeho tetě a strýci (dům naproti pro-
dejně Qanto). Do této výrobny keramiky, 
v níž působila třeba manželka pana Ko-
mínka, dojížděli na praxi i studenti z Uni-
verzity Palackého. Na stěnách chodby své-
ho domu měli Komínkovi vystaveno množ-
ství zdejších keramických výrobků v čele 
s panoramatem Prahy.

Neúnavný pracant
Pan Komínek se nerealizoval jen v Hně-
votíně. Během svého života vyvinul řadu 
„zlepšováků“ a byl tak držitelem několi-
ka patentů. Během našeho povídání za 
všechny zmínil patent na dvoukomorovou 
kremační pec nebo zinkovací pec pro pod-

nik v Žilině. Druhou zmíněnou pec vylepšil 
tak, že se snížila spotřeba zinku ze 100 g na 
pouhých 10 g. K tomu prohlásil: „To, že dáš 
myšlenku, to je největší základ! U mě byla 
klika, že jsem uměl vytipovat zařízení, která 
jsem uměl zvednout o více než 100 %, což 
má význam hlavně ve velkých fabrikách.“

S končícími 90. léty se pan Komínek ze 
zdravotních důvodů postupně stáhl z ve-
řejného života. Doma ale rozhodně ne-
zahálel a nadále se zajímal o dění kolem 
sebe v obci, v České republice i ve světě. 
V roce 2013 zemřela ve věku 87 let jeho 
manželka Jarmila. V posledních letech 
měl pan Komínek radost zejména z rozší-
ření sportovního areálu a aktivit obecního 
úřadu v pořádání akcí pro rodiny s dětmi. 
Prosazoval myšlenku obnovení činnosti 
Sokola při základní škole. Tvrdil, že pohy-
bová činnost dětí má být různorodá. Mlu-
vil o potřebě obchvatu obce, aby se snížila 
hustota dopravy, což zřejmě v blízké bu-
doucnosti vyřeší dostavba dálnice u Kře-
lova. Taktéž si přál stavbu lávky na staré 
hněvotínské cestě na Olomouc za FIT stez-
kou, kterou přeťala stavba D35.

Ač nás pan Komínek opustil, jeho odkaz 
žije nadále. Ať už v řadě prací a projektů, 
které pro Hněvotín připravil či uskutečnil, 
nebo v myšlenkách, které po celý život za-
stával. Razil masarykovské moto „nebát se 
a nekrást“ a největší hodnotu spatřoval 
v kvalitně odvedené práci pro lidi. Velmi si 
cením toho, že jsem jej mohl v závěru jeho 
života poznat a strávit s ním čas povídá-
ním. Setkání s člověkem, jako byl on, pro 
mě bylo velmi inspirující a doufám, že by 
byl s tímto článkem, kdyby si jej mohl pře-
číst, spokojený.

Adam Niessner, kronikář

Výrobky keramické dílny KERAMO, v níž pracovala manželka Jarmila

Adam Niessner na setkání s Miroslavem Komínkem
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Mladí stolní tenisté vybojovali první vítězství

Bojovný výkon zajistil florbalistům stříbrné medaile

První vítězství vybojovalo v neděli 18. úno-
ra 2024 hněvotínské družstvo stolního te-
nisu „B“ – děti ve Šternberku, kde porazi-
lo místní tým 11:7.

Za Hněvotín soutěží již druhou sezonu 
dvě družstva stolního tenisu ve Veřejném 
přeboru Olomouckého kraje. Mužstvo „A“ 
– dospělí hraje stejně jako v předcháze-
jící sezóně 3. třídu, tým „B“ – děti pak 
4. třídu. Domácí zápasy hrají obě mužstva 
v místní tělocvičně základní školy.

„Béčko“ zatím odehrálo dvanáct utká-
ní v nichž se vystřídalo celkem 12 dětí ze 
17 trénujících. Je na nich vidět velký po-
sun za uplynulé dvouleté období, a to ne-
jen díky tréninku, ale zejména možnosti 

První ročník florbalového turnaje šestých a sedmých ročníků se 
uskutečnil v úterý 30. 1. 2024 v Senici na Hané. Naši výpravu tvo-
řili Jiří Pfof, Jiří Záboj, Šimon Heider, Petr Němeček, Jindřich Pe-
tržela, Pavel Procházka, Jan Přikryl, Matěj Šulc a Ondřej Záboj. 

Turnaje se kromě nás a domácí ZŠ Senice na Hané zúčastnily 
ještě ZŠ Vítězná Litovel, ZŠ Náklo, ZŠ Horka nad Moravou a ZŠ 
Svatoplukova Olomouc. Zápasy v základních skupinách rozhod-
ly o postupujících do semifinále a o čtvrtfinálových duelech. 
Naši hráči se díky otočenému zápasu z 0:2 na 4:2 proti ZŠ Li-
tovel a prohře 6:3 se ZŠ Svatoplukova ve čtvrtfinále utkali se 
ZŠ Senice na Hané. Přestože šlo o poslední tým z druhé skupi-
ny, tak jsme se na vítězství 6:3 nadřeli. 

V semifinálovém zápase se ZŠ Náklo jsme tahali za kratší ko-
nec. Díky dvěma chybám soupeře, za které byly nařízeny nájez-
dy, se nám povedlo zápas těsně před koncem srovnat. Na nájez-
dy nás pak podržel brankář Matěj Šulc a my se radovali z postu-
pu do finále. V tom jsme se opět střetli se ZŠ Svatoplukova. 
První poločas skončil bezbrankovou remízou především díky 
skvělému výkonu našeho brankáře. Bohužel velký tlak s množ-
stvím šancí soupeře jsme nakonec nevydrželi a podlehli 5:0. 
Přesto je druhé místo skvělý a zasloužený výsledek.

Rozdíly v zápasech tvořili především hráči hrající za florbalo-
vé kluby. Naším tahounem byl s 11 vstřelenými brankami kapi-
tán Ondra Záboj. Úkolem do příštího turnaje bude zapracovat 
na souhře, individuálních dovednostech a orientaci na hřišti, 
abychom se aktivně hrajícím florbalistům přiblížili.

 Mgr. Štěpán Dancinger

utkávat se s jinými hráči, dokonce i s do-
spělými.

Po odchodu M. Otruby do družstva „A“ 
se stal aktuálně nejlepší hráčem Š. Heider. 
Zdárně mu sekundují M. Slovák, N. Hous-
ková a M. Kučerka. Na podzim přišli do 
oddílu dva noví hráči – M. Dostál a J. Pfof. 
Prvně jmenovaný ukázal velmi aktivní 
přístup a zájem o hru, proto již také do-
stává šanci v soutěžních utkáních.

Po vánočních svátcích se 27. prosince 
2023 některé naše děti zúčastnily Vánoč-
ního turnaje ve Velkém Týnci. Hrály vý-
borně – N. Housková vybojovala stříbro, 
Š. Heider bronz a P. Procházka se umístil 
na 5.místě.

Družstvo „A“ má aktuálně 7 aktivně 
hrajících hráčů. Nejlepší výsledky proka-
zuje v poslední době J. Heider. Od konce 
roku máme v týmu novou posilu J. Roma-
novského, který přišel z Olomouce.

Také letos uspořádáme v tělocvičně 
hněvotínské základní školy již 3. ročník 
turnaje dětí, který se bude konat v sobo-
tu 27. dubna 2024 od 13 hodin, a to již 
třetí ročník. 

Pro zájemce z řad dětí, máme aktuálně 
tři volná místa. Pokud máte zájem napiš-
te na: josef.krikel@seznam.cz.

Poděkování za pomoc s tréninky a zá-
pasy dětí patří Janu Heidrovi a Petru Bu-
dinovi. Josef Krikel
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